
Rada Miejska w Łomiankach 

BRM.0002.8.2022 

 

Protokół nr LVIII/2022 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Łomiankach 

z dnia 24 maja 2022 roku 

 

Nadzwyczajna Sesja Rady Miejskiej w Łomiankach rozpoczęła  się dnia 24 maja 2022 roku  

o godz. 08:00 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 

obradowania). 

Obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łomiankach Krzysztof 

Wawer. Nadzwyczajna Sesja Rady Miejskiej w Łomiankach została zwołana na podstawie art. 

20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U.  

z 2021 r. poz. 1372) oraz § 5 ust. 3 Regulaminu Pracy Rady Miejskiej w Łomiankach 

stanowiącego załącznik nr 7 do Statutu Gminy Łomianki do Uchwały nr XXXIII/380/2017 Rady 

Miejskiej w Łomiankach z dnia 2 października 2017 roku.  

Ad pkt 1. 

Otwarcie sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łomiankach Krzysztof Wawer otworzył LVIII/2022 

Sesję Rady Miejskiej w Łomiankach.  

Powitał obecnych przed monitorami komputerów Radnych,  Burmistrza i Zastępców 

Burmistrza, Panią Skarbnik, Przewodniczących Zarządów Osiedli i Rad Sołeckich, 

Pracowników Urzędu i mieszkańców oglądających sesję dzięki transmisji dostępnej na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie 

gminnym, obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. Poinformował, że do sytemu zalogowało się 20 Radnych, wobec czego jest quorum 

niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Wiceprzewodniczący przypomniał, że porządek obrad sesji wraz z materiałami został 

przesłany Radnym pocztą elektroniczną w terminie regulaminowym. Informacja o sesji 



została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego w Łomiankach. 

Następnie Wiceprzewodniczący odczytał zaproponowany porządek: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łomianki na lata 2022 -2030. 

3. Zamknięcie obrad. 

Godz. 08.09 

Wiceprzewodniczący RM zamknął punkt 1 porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łomianki na lata 2022 -2030. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń, radny Marcin Etienne, radny Jerzy Serzysko, radny Janusz 

Skonieczny. 

Wyjaśnień udzielili: Skarbnik Hanna Dąbrowska oraz radca prawny Artur Olszewski. 

 

Radny Janusz Skonieczny zgłosił wniosek o wykreślenie zmian na zadaniu 1.3.2.19 w roku  

w roku 2023. 

Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie wniosku o wykreślenie zmian na 

zadaniu 1.3.2.19 w roku 2023. 

Wiceprzewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania (5 głosów za;  

10 przeciw; 4 wstrzymujące się) Rada nie przyjęła wniosku o wykreślenie zmian na zadaniu 

1.3.2.19 w roku 2023. 

Radny Janusz Skonieczny zgłosił wniosek o wykreślenie zmian na zadaniu 1.3.2.25 w roku 

2023. 



Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie wniosku o wykreślenie zmian na 

zadaniu 1.3.2.25 w roku 2023. 

Wiceprzewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania (5 głosów za;  

9 przeciw; 5 wstrzymujące się) Rada nie przyjęła wniosku o wykreślenie zmian na zadaniu 

1.3.2.25 w roku 2023. 

Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na lata 2022 -2030. 

Wiceprzewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania (10 głosów za;  

7 przeciw; 2 wstrzymujące się) Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na lata 2022 -2030. 

Godz. 09.19 

Wiceprzewodniczący RM zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Ad pkt 3. 

Zamknięcie obrad sesji. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że wobec wyczerpania porządku obrad zamyka LVIII 

Sesję Rady Miejskiej w Łomiankach i dodał, że kolejna Sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest 

na dzień 30 czerwca 2022 roku. 

 

 

  

 

 

Przygotował(a): Agata Milanowska 

 

Stenogramy i protokoły z sesji Rady Miejskiej w Łomiankach oraz uchwały, wyniki imiennego głosowania, stanowiska i aktualne składy 

komisji Rady Miejskiej dostępne są w serwisie internetowym Urzędu Miejskiego www.lomianki.pl, w Biuletynie Informacji Publicznej 

www.bip.lomianki.ploraz w Biurze Rady Miejskiej (ul. Warszawska 115, tel. 22 768 63 41) 



Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łomiankach Krzysztof Wawer 
(...) i czy będą się logować? Pan Janusz Skonieczny, pani Maria Zalewska, pan Mateusz Krogulec. 
Jeszcze chwilę czekamy, jeśli nie to zamykam po prostu listę, bo i tak mamy już kworum. Dzień dobry 
Państwu, brakuje nam dwóch radnych, więc otwieram LVIII sesję Rady Miejskiej w Łomiankach w 
ósmej kadencji. Proszę o uruchomienie systemu eSesja i włączyć przycisk kworum, który potwierdzi 
obecność radnego na sesji. Dzisiejsza sesja nadzwyczajna zwołana jest na podstawie art. 20 ust. 3 
ustawa o samorządzie gminnym na wniosek burmistrza. Witam Państwa Radnych, Panią Burmistrz, 
Panią Skarbnik, przewodniczących zarządów osiedli i rad osiedlowych, pracowników Urzędu, a także 
wszystkich Państwa obecnych przed monitorami komputerów oglądających, dzięki transmisji 
dostępnych na stronie internetowej Urzędu Miejskiego www.lomianki.pl. Szanowni Państwo, 
uprzejmie informuję, że do systemu zalogowało się i swoją obecność potwierdziło 19 radnych. W 
związku, z czym jest kworum, niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Informuję, że 
zawiadomienie o sesji nadzwyczajnej wraz z porządkiem obrad został przesłany Państwu Radnym 
pocztą elektroniczną w terminie regulaminowym. Informacja o sesji została opublikowana Biuletynie 
Informacji Publicznej na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Łomiankach. Porządek obrad sesji 
nadzwyczajnej: 1. Otwarcie obrad. 2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na lata 2022- 2030. 3. Zamknięcie obrad sesji. Proszę Państwa, 
chciałbym się zapytać, czy są jakieś wnioski i uwagi do porządku obrad?  
Mówca 
To znaczy ja będę miała wnioski, ale do WPF-u.  
Mówca 
To jest właśnie omawiane, więc (...)  
Mówca 
No to znaczy do porządku obrad. No chciałbym złożyć trzy wnioski. Ale to nie, Pani Skarbnik nie 
będzie już czytała tego WPF-u po raz kolejny, więc to nie jest pora do tego żebym te trzy wnioski 
złożyła. Proszę się zapytać, bo nie wiem, jak to wygląda. Po pierwsze, czy jest prawnik? Bo chciałam 
się zapytać, czy w ogóle jest taka możliwość dzisiaj, na takiej sesji nadzwyczajnej? Czy ja mogę złożyć 
wnioski do WPF-u?  
Mówca 
Poproszę Pana Mecenasa o zabranie w tej kwestii zdania na ten temat. Bo to jest sesja nadzwyczajna 
i, czy można by było składać do WPF-u od wnioski?  
Mówca 
Szanowni Państwo, jeśli chodzi o sesję nadzwyczajną (...)  
Mówca 
Nie słychać nic.  
Mówca 
Słychać mnie, czy nie?  
Mówca 
Słabo słychać w ogóle.  
Mówca 
Pogłos jest. To może ja się wyłączę. Zaraz. Już sekundę.  
Mówca 
Teraz lepiej, czy tak samo?  
Mówca 
No troszkę lepiej, ale słabiej jest. Nie jest za dobrze.  
Mówca 
Teraz powinno być słychać normalnie.  
Mówca 
No trochę lepiej, tak. Więc słuchamy.  
Mówca 
Szanowni Państwo, witam serdecznie. Jeżeli chodzi o kwestie z trybu procedowania w przypadku 



sesji nadzwyczajnej to jedyna różnica, jaka jest w tego typu procedowaniu, ona dotyczy możliwości 
zmiany porządku obrad. I tu rzeczywiście, jak rozumiem na etapie tym, na którym Pan 
Przewodniczący w tej chwili jest, jeżeli chodzi o, że tak powiem wnioski dotyczące porządku obrad, 
to tutaj raczej wnioski ciężko byłoby składać. Natomiast, to nie w żaden sposób, jeżeli chodzi o 
procedowanie na sesji nadzwyczajnej, w żaden sposób nie zmienia I nie pozbawia to radnych prawa 
w zakresie wnioskowania o dokonywanie zmian w projektach uchwał o przedłożonych w trakcie 
takiej sesji. Jedyne ograniczenie, jaki wynika z tej nadzwyczajności sesji, wyjątkowości to jest to, czy 
ten porządek obrad ma charakter, co do zasady sztywny. Natomiast, jeżeli chodzi o kwestie tego, co 
zasygnalizowała Pani Radna, jeżeli chodzi o kwestie możliwości zmian w uchwale w WPF tutaj, jakby 
ta nadzwyczajność sesji nie ogranicza takiego prawa Radnego. Oczywiście, kwestia zgodności później 
znów uchwały względem WPF-u z ewentualną zmianą budżetową. Nie wiem, jakiego rodzaju to 
zmiany by były.  
Mówca 
Tak, dziękuję bardzo.  
Mówca 
Proszę.  
Mówca 
To znaczy tak proszę Państwa, uchwała Wieloletniej Prognozy Finansowej była omawiana i nie 
będziemy jej omawiali, bo to było omawiane i przez Komisję i na sesji. Będziemy procedować projekt 
tej uchwały z tym, że poproszę Panią wnioskujące radną o przekazanie nam tych wniosków i wtedy 
będziemy procedować dalej.  
Mówca 
Czy ja mam na piśmie je sformułować? Czy od razu mogę powiedzieć może? Bo to jest istotne. Czy 
od razu mam napisać?  
Mówca 
To znaczy można napisać później, ale na razie trzeba powiedzieć, żebyśmy wiedzieli o co chodzi. Żeby 
Pani Skarbnik wiedziała, o co chodzi, także bardzo proszę o (...)  
Mówca 
Jeśli się dowiem, czy w ogóle możliwa jest taka zmiana, czy w tym sensie możliwa. Wydaje mi się, że 
to nie ma wpływu, nie ma związku żadnego z budżetem. Dobrze może przyjdę do rzeczy, w takim 
razie, żeby nie marnować czasu. (...) trzy wnioski (...)  
Mówca 
A tu nic nie słychać.  
Mówca 
Ja nie słyszę Pani Radnej w ogóle.  
Mówca 
A teraz?  
Mówca 
Teraz było lepiej.  
Mówca 
A teraz?  
Mówca 
Teraz jest dobrze.  
Mówca 
Teraz jest dobrze. O wprowadzenie trzy wnioski, chodzi o zdjęcie z zadania 1.3, 1.59, czyli odbiór i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych w Gminie Łomianki. Tutaj chciałabym zanim przejdę do 
rzeczy, chciałabym uzasadnić zdjęcie 1 500 000,00 zł z tych 19 000 100,00 zł. Przeglądałam wszystkie 
możliwe BIP-y z gmin otaczających w województwie mazowieckim zbliżone ilości mieszkańców do 
Łomianek, na przykład: Piastowa i z tego roku, z marca wzięłam przetarg właśnie dotyczący takiego 
samego zadania, w którym gmina Piastów zaproponowała 11 milionów. A ofertę złożyło pięć firm i 
były firmy, które zaproponowały 12 000 000,00 zł, była taka, co 14 000 000,00 zł. Oczywiście, byli też 



tacy, którzy zaproponowali, firma Jasper, 23 000 000,00 zł. Rzeczywiście ceny szaleją, ale również są 
tacy, którzy zgłaszają sumy mniejsze. Ale jeżeli my zaproponujemy, jeszcze raz to mówię, to 
mówiłam na poprzedniej sesji, jeśli my zabezpieczamy 19 to na pewno nie znajdzie się firma, która 
nam zaproponuje 14 czy 16 nawet, prawda? Więc myślę, że obniżenie o te 1 500 000,00 zł, 
zabezpieczenie o 10% sumy większe, jak w tym roku, bo w tym roku jest 16 milionów, czyli załóżmy, 
jeżeli dorzucimy zdejmiemy 1 500 000,00 zł, a zostanie 17 600, to jest to dokładnie o 10% więcej niż 
w zeszłym roku. Tyle mniej więcej, ile wynosi w tej chwili inflacja. Czyli jaka będzie w przyszłym roku 
tego nie wie nikt, oczywiście. Czyli na pewno trzeba zabezpieczyć więcej niż było w tym roku, ale no 
nie aż tak dużo, żeby na przykład: startowa suma nie gwarantowała, na przykład: może mniejsze 
sumy tych oferentów. Więc wnoszę o zdjęcie tego półtora miliona z tej sumy 19 milionów i 
przeznaczenie tych środków, to jest drugi wniosek, na przedłużenie inwestycji żywiczna na 2003 rok i 
na tą inwestycję przeznaczyłabym te 1 400 000,00 zł. Natomiast 100 000,00 zł podzieliłabym na dwa 
wnioski, to znaczy utworzenie, że kupno i zakup i instalacje radiowęzła w Szkole Podstawowej nr 2 na 
Dąbrowie i Szkoły nr 3 na Staszica. Bo 50 000,00 zł to są sumie trzy wnioski: pierwsze o zdjęcie i 
przeznaczenie na przedłużenie inwestycji żywicznej i te dwa na dwie szkoły, albo jako jeden wniosek, 
nie wiem. Proszę mi doradzić. Poproszę tu Pana Prawnika, czy to musi być jako jeden wniosek, czy 
jako dwa wnioski po 50 000,00 zł na każdy radiowęzeł w Szkole nr 2 i w Szkole nr 3? I to jest 
utworzenie nowego zadania na 2023, czy ktoś z Państwa, czy nie wiem, czy Przewodniczący Rady 
Miejskiej, czy Pani Hanna Dąbrowska, czy Pan Prawnik może się wypowiedzieć na ten temat, zanim 
zaczniemy?  
Mówca 
Ja poproszę. Ja bym chciała zabrać głos, jeśli można.  
Mówca 
Tak bardzo proszę Pani Haniu. Proszę o głos.  
Mówca 
Pani Radna jest taki problem, że przesuwając z wydatków bieżących na wydatki majątkowe, my na 
wydatki majątkowe mamy określony limit i ten limit my mamy już pod korek, że tak powiem. I jeżeli 
byśmy przesunęli półtora miliona na wydatki na 2023 rok, bo pani chodzi o 2023 rok?  
Mówca 
Tak tak, nie chce ruszać (...)  
Mówca 
Jeżeli byśmy przesunęli na 2023 rok to ja mam, wtedy przekroczone limity wydatków majątkowych. 
Jeżeli robimy, byśmy chcieli zrobić, zwiększyć w wydatkach majątkowych trzeba by było poruszać się 
przedsięwzięciami majątkowymi, czyli zdjąć z jakiegoś przedsięwzięcia majątkowego i utworzyć te 
nowe i zwiększyć na tą żywiczną. A w takim wypadku my przekroczy limit wydatków, który mamy w 
WPF-ie zapisane, bo w WPF-ie mamy zapisany na 23 rok limit wydatków majątkowych, już Pani 
mówię tylko sobie wezmę, mamy 23 385 223,00 zł. Takie mamy wydatki majątkowe limit na 23 rok. 
Natomiast mamy wykorzystanych wydatków majątkowych już w przedsięwzięciach 22 980 761,00 zł, 
czyli wolnych środków na limitach majątkowych, na przedsięwzięcia mamy 404 000,00 zł. Czyli 
ewentualnie moglibyśmy (...) Tak słucham.  
Mówca 
To znaczy mogłabym, na przykład: zrezygnować z żywicznej, a tylko wnioskować o te radiowęzły, bo 
jeżeli 400 000,00 zł to na radiowęzły wtedy, by wystarczyło.  
Mówca 
Tak, wtedy byśmy zmniejszyli. Można by było zrobić, że zmniejszamy przedsięwzięcie bieżące, 
natomiast przedsięwzięcia majątkowe musimy zmieścić się w tej kwocie 404 000,00 zł, bo 
przekroczymy limity zapisane w WPF-ie.  
Mówca 
Okej, w takim razie ja wycofuje ten wniosek o (...) Ale ja mogę w takim razie złożyć wniosek o 
utworzenie nowego zadania w 2023 roku w sumie na 100 000,00 zł na te dwa radiowęzły do dwóch 



szkół. To mogę zrobić, rozumiem? W takim razie, jak Pani mówi, że tam jest 400 000,00 zł. No to 
spokojnie mogę to zrobić?  
Mówca 
Tak z tym, że to jeszcze jest zapisane, byśmy mieli zapisane tylko przedsięwzięcie majątkowe na 
jeden rok, bo ten radiowęzeł byłby zadaniem rocznym, tak? To nie jest zadanie wieloletnie. To nie 
jest zadanie wieloletnie. A to są przedsięwzięcia wieloletnie. Tutaj są limity wieloletnie.  
Mówca 
No nie wiem, ja pozostaję przy swoim to znaczy no wnioskuje o ten jednoroczny na 2023, utworzenie 
tego zadania z tych, że 400 000,00 zł Pani mówi, czyli 100 000,00 zł tutaj chyba nie sprawi wielkiego 
kłopotu, żeby wprowadzić to zadanie do WPF na 2023 rok jako jednoroczne, stworzenie tego 
radiowęzła w jednej i drugiej szkoły. A z tej żywicznej rozumiem, że muszę zrezygnować. Okej, no 
dobra.  
Mówca 
To znaczy tak, jeśli bym chciał powiedzieć to bardzo bym prosił może Panią Radną, żeby po prostu 
złożyła ten wniosek. Na następnej sesji ten wniosek, by się znalazł już budżecie, bo w WPF-ie, tak jak 
Pani Skarbnik mówi, no jest zadanie jednoroczne. Ale z tych środków to zadanie, by się znalazło w 
budżecie i na następnej sesji byśmy to przyjęli.  
Mówca 
No, ale my nie jesteśmy w stanie na następnej sesji, na pewno nie będzie takiego punktu, jak 
omawianie budżetu na 2023 rok, to będziemy robić w grudniu.  
Mówca 
Zawsze jest w WPF i zawsze jest, jeśli tu będzie zadanie (...)  
Mówca 
Ale tu też jest WPF, to ja nie rozumiem, co za różnica, czy teraz, czy w ogóle (...)  
Mówca 
Bo Pani Skarbnik mówi, że takie zadanie nie będzie, nie może się znaleźć w WPF-ie. Więc trzeba by 
było to przeznaczyć w budżecie, w zadaniach w budżecie, nie w WPF-ie.  
Mówca 
Dodam tak, w WPF-ie zawiera się takie przedsięwzięcia na podstawie, których będą zawarte umowy 
przekraczające rok budżetowy, czyli my robiąc przetarg na odbiór odpadów w 2022 roku, na 2023 
rok musimy mieć zabezpieczone te środki w wieloletniej prognozie finansowej na przedsięwzięciu, 
żeby móc po rozstrzygnięciu przetargu podpisać umowę. Natomiast prowadzić samo zadanie, na 
takie zadanie jednoroczne, które będzie realizowane i zamówienie publiczne będzie ogłoszone w 
2023 roku tutaj mija się z zasadnością wprowadzenia do WPF-u takiego zadania. Ja bym widziała, tak 
jak mówi Pan Wiceprzewodniczący. Jeżeli Pani Radna chce wprowadzić takie zadanie to właśnie 
może na następnej sesji i, jeżeli Państwo Radni przegłosują taki Pani wniosek, to bardzo proszę. 
Natomiast, nie wiem, jak podejdzie do takiego zadania w WPF-ie Regionalna Izba, bo co innego 
gdybyśmy my musieli już w tym roku rozstrzygnąć przetarg na ten radiowęzeł i w tym roku byłaby 
podpisana umowa. No to można by było to włożyć do WPF-u. Natomiast, jeżeli ma być to zadanie 
jednoroczne, bo to nie jest w żaden sposób zadanie wieloletnie (...)  
Mówca 
Ale dlaczego? Znając tempo nasze proszę Państwa, to będzie wieloletnie. To ja zmieniam to na 2 lata, 
na 23-24. Czyli, jeżeli projektowanie tak jak tego mojego nieszczęsnej wiaty na tym, trwa już półtora 
roku i z 60 tysięcy zrobiło się 200 tysięcy, nie wiem chyba to brylantami będzie wyłożone, to może 
niekoniecznie jest to niezbędne. Natomiast tak samo będzie i tutaj. Jeżeli zanim zamówienie, zanim 
to, zanim śmo, to ja przepraszam bardzo. W takim razie robimy to jako zadanie dwuletnie i będzie 
sprawa z głowy. Niech to będzie zadanie dwuletnie i koniec. Wiesz, jeżeli zaczniemy zanim będzie 
procedowany (...)  
Mówca 
Ale to jak Pani Radny, by proponowała?  



Mówca 
Żeby to było zadanie wieloletnie (...)  
Mówca 
Ale jak? W jaki sposób to rozpisać w WPF-ie?  
Mówca 
Nie wiem, no to załóżmy 1000 zł, czy tam nie wiem na przyszły rok, a reszta na 2024, albo nie wiem 
podzielić to na pół po 50 i 50. Czy na przykład na projektowanie, nie wiem ile wynosi projektowanie 
takiego radiowęzła. Tu nie ma, co zaprojektować tu się kupuje. No ale realizacja pewnie trwa 
następne 2 lata, więc myślę, że można by było to zrobić nie wiem na, niech to będzie nawet 1000 
złotych na przyszły rok, żebym ja to miała zapewniane. przepraszam, nie ja tylko dzieci. 1000 zł na 
przyszły rok, a 99 000 na 2024 i problem z głowy jest dwuletnie.  
Mówca 
Bardzo proszę Panią Skarbnik teraz o zabranie głosu.  
Mówca 
Znaczy się tak, jakby Pani Radna nazwę zadania podała i właśnie, jak to rozpisać w latach już, jakby 
Pani to widziała.  
Mówca 
No tak, jak mówię. Proszę o utworzenie nowego do zadania do WPF-u zakup i instalacje radiowęzła 
do Szkoły nr 2 i Szkoły nr 3 Podstawowej w Łomiankach na rok 2023 1000 zł i 99 000 zł na 2024.  
Mówca 
Dziękuję Pani Radno. Ja poproszę Panią Skarbnik, niech po prostu zanotuje i nam wytłumaczy 
jeszcze.  
Mówca 
Czyli ja rozumiem, że to byśmy jedno przedsięwzięcia otworzyli, tak?  
Mówca 
Znaczy, no nie wiem, czy tam zrobimy dwa oddzielne, to jest jedna. Bo to są dwie szkoły, ale 
przedsięwzięcie takie samo. Utworzenie radiowęzła w dwóch szkołach. Bo przecież to jedna firma by 
robiła, a nie dwie oddzielne. Jest jeden konkurs, przepraszam jeden przetarg na kupno i na instalacja 
w dwóch szkołach. To jest ten sam sprzęt, tak? To nie są dwa oddzielne remonty, czy dwie oddzielne 
inwestycje. Tylko zakup takiego samego sprzętu do jednej i do drugiej szkoły, instalacja takiego, to 
będzie na dwie szkoły i zakup dwóch instalacji, tak? Ale jako jedno zadanie można zrobić. I tak jak 
mówię 1000 zł może być 23, 99 000 zł w 24.  
Mówca 
Dobrze dziękuję bardzo. A Pani Radna nie wnioskowała w innych szkołach, czy są te radiowęzły?  
Mówca 
Może.  
Mówca 
No, bo tylko dwie szkoły Pani wyróżniła, a co z resztą?  
Mówca 
A proszę bardzo, można we wszystkich. Tylko nie wiem, czy te jakieś 400 000 zł, no to. Myślę, że są 
jeszcze inne potrzeby, na przykład (...)  
Mówca 
Nie możemy tego w całości wykorzystać, absolutnie. Bo nie mamy (...)  
Mówca 
Też mówię, jestem bardzo mało wymagająca i skromna. No nie, wyróżniłam dwie szkoły tylko po 
prostu, no tak wyszło. Mój wniosek jakiś czas temu dotyczył tych dwóch szkół, więc już nie będę 
zmieniać i kombinować, i zamieszania wprowadzać.  
Mówca 
Dobrze dziękuję. Pani Skarbnik Pani propozycja jest jaka?   
Mówca 
No Panie Radny, co ja mogę powiedzieć? Jeżeli Państwo Radni przegłosują taki wniosek, powstało 



przedsięwzięcie, zaproponowane zostało dwuletnie, jeżeli Państwo Radni przegłosują, to cóż ja 
mogę?  
Mówca 
A czy przepraszam jeszcze cośkolwiek chciałam się zapytać, czy to cokolwiek zmieni, jeśli ta większa 
kwota będziecie połowa ,na przykład na 2023, połowa na 2024? Jest jakaś różnica? Bo myślę, że bym 
chciała, żeby to ruszyło, na przykład: w przyszłym roku, chociaż trochę.  
Mówca 
Znaczy się jest różnica, bo w 2024 mamy większe limity. Zaraz zobaczę, jaki w 2024 mamy.  
Mówca 
Czy może Pani zaproponować jakąś kwotę? Bo ja nie jestem w stanie teraz tego ogarnąć. Czy jakąś 
troszkę większą kwotę mogę przeznaczyć na 23? Żeby trochę to ruszyło, bo te 1000 zł to nawet nikt 
nie zadzwoni do nas, w tej sprawie. A czy to istnieje, że będzie wisiała w powietrzu. Czy jest możliwe 
podwyższenie, choćby trochę tej kwoty proporcjonalnie z 2023, żeby przesunąć trochę więcej na 23. 
Ile można?  
Mówca 
Pani Joanno, ja bym poprosił, jak Pani już mniej więcej wie Pani i napiszę te wnioski.  
Mówca 
No, ale ja nie znam tych limitów, więc nie będę (...)  
Mówca 
No, bo jeśli, to ja mogę zrobić parę minut przerwy i później będziemy procedować nad Pani 
wnioskiem. Ale trzeba to napisać po prostu, żeby tutaj Biuro Rady widziało, jak skonstruować ten 
wniosek.  
Mówca 
Nie wiem, w takim razie najchętniej bym wprowadziła kompletnie odwrotnie, to znaczy 99 000 na 
ten rok, na rok 23, a 1 000 na 2024. No to miałabym szansę zrealizowania w tym roku 2023.  
Mówca 
Jeśli można to chciałabym zostawić ten pułap w 2023, żeby ten 2023 dostać, będziemy dostawać 
jeszcze dofinansowania, także ja bym wolała, żeby ten 2023 pozostał, na te 1000 zł, tak jak Pani 
zaproponowała ten 2023.  
Mówca 
Naprawdę nie można tego zwiększyć? No wie Pani, chciałam, żeby to trochę ruszyło. No niech Pani 
powie szczerze, jak to jest? Czy to cokolwiek zmieni w tym?  
Mówca 
To znaczy się, to zmieni, że jeszcze oprócz tego, że mamy ten limit 400 000 zł, to mamy podjętą 
uchwałę o podwyższeniu kapitału dla spółki Komunikacja Miejska i tam jest 400 000. To, co prawda 
nie jest wpisane do WPF-u, ale te 400 000 zł mamy, że tak powiem zabukowane inną uchwałą, bo 
dopłaty do kapitału się nie wprowadza do WPF-u. Ale my mamy oddzielną uchwałą podjętą, gdzie 
mamy w tej uchwale, że będziemy dopłacać do kapitału zakładowego spółki. I gdybyśmy teraz 
zwiększyli te 1000 zł, to de facto na tych wydatkach majątkowych, nie na przedsięwzięciach, tylko 
ogólnie na wydatkach majątkowych. Tam, tak jak Pani powiedziałam te 404 000,00 zł, prawda? I jak 
jeszcze na 2023 weźmiemy te 400 000 zł(...)  
Mówca 
Na spółka, co?  
Mówca 
Nie wiem, czy Pani mnie pyta?  
Mówca 
Joanna masz włączony mikrofon, a rozmawiasz z kimś innym, a Pani Skarbnik dla Ciebie mówi.   
Mówca 
Przepraszam, słucham słucham.  
Mówca 
Jeżeli chodzi o ten kapitał zakładowy, mamy tak, jak powiedziałam. Kapitał zakładowy w 



podwyższeniu udziałów na kapitał zakładowy, nie jest wpisany do WPF-u, bo tego się nie wpisuje to 
WPF-u, nie obejmuje tego. Ale inną uchwałę mamy, podjętą uchwałę, gdzie mamy dopłatę 400 
000,00 zł. I z tych 400 000,00 zł nie ma na przedsięwzięcia majątkowych w WPF-ie, ale z tyłu głowy 
musimy mieć, że tą uchwałę mamy. I mamy mieć zabezpieczone te środki, czyli z tych 404 000,00 zł 
de facto robi się 4 000,00 wolnych środków. Dlatego mówię, że dobrze by było, gdyby ta Pani 
pierwsza propozycja została głosowana, czyli 1000,00 zł w 23 i 99 000,00 zł w 24. Natomiast w 24 te 
limity też już mamy, że tak powiem dużo wyczerpane, bo tam zostaje nam 360 000,00 zł w 24, to te 
99 000,00 zł, by nam się w 2024 zmieściło. To już jak Pani Radna stworzy wniosek, to ja słucham.  
Mówca 
Ja jednak pozostanę przy swoim. I chciałabym, żeby to się ruszyło, więc wolałabym, żeby albo zrobić 
to pół na pół, czyli 50 tu i 50 tam, i wtedy miałoby to jakieś ręce i nogi. To znaczy na przykład jeden 
węzeł radiowy zrobiłoby się w jednej szkole, a czy załóżmy byłby projekt, byłby nie wiem zakup, jakiś 
przetarg coś. A za 1000 zł nie zrobi się nic. Praktycznie rok w plecy przy tempie, jeżeli ten na 2024 
będzie przesunięty to praktycznie, no też nie. Przy takim tempie, jakie u nas jest, to znowu istnieje 
szansa, że w ogóle nie będzie to zrobione, albo będzie zrobione w 2025. Więc jednak wolałabym to 
zostawić tak, że połowę na, albo zmienić to 99 000,00 w ogóle i 1000,00. To byłoby najlepiej, to 
wtedy jest szansa, że w 2023 będzie w ogóle zrobione, albo pójdę na jakąś ugodę i będzie 50 tu i 50 
tam, i przy tym zostanę.  
Mówca 
Bardzo dziękuję. Proszę O napisanie tego wniosku i będziemy procedować, jeśli nie to poproszę ten 
wniosek. Chciałbym się jeszcze zapytać, czy mógłby być wprowadzony na następnej sesji? Bo to by 
wtedy nie burzyło nam WPF-u teraz. Na następnej sesji byśmy to wszystko prowadzili. Czy Pani 
Radna by się zgodziła, czy nie?  
Mówca 
No, wie Pan na następnej sesji (...)  
Mówca 
To byśmy mieli to zadanie (...)  
Mówca 
No będzie, albo nie będzie.  
Mówca 
Nie, no będzie, bo jeśli (...)  
Mówca 
Ale jeśli my dzisiaj wprowadzimy do WPF-u to już będzie.  
Mówca 
Ale Pani Skarbnik by musiała teraz zmieniać WPF i byśmy musieli znowu na następnej nadzwyczajnej 
sesji się spotkać, bo budżet jest przyjęty, a WPF nieprzyjęty, więc nie możemy pewnych środków 
przeznaczać na inwestycje, na inne zadania, bo będzie Pani Skarbnik znowu musiała coś wprowadzić, 
będzie musiała być przerwa.  
Mówca 
No, ale jeśli my zatwierdzimy ten WPF bez tej zmiany, no to przepraszam bardzo, no to, po co do 
tego WPF-u wracać?  
Mówca 
Czy ja mogę zabrać głos? Bo ja od dłuższego (...)  
Mówca 
Za chwilę, zaraz, za chwileczkę.  
Mówca 
Jeśli mogę to chciałam jeszcze powiedzieć, że WPF jest tak samo żywy, jak budżet. Także tutaj nie 
robi to różnicy, czy to Państwo Radni wprowadzą na tej sesji ten radiowęzeł na kolejne lata, czy 
Państwo wprowadzą to na teraz. Tak, jak Pan Przewodniczący mówi. Teraz to wszystko burzy i jest 
do przerobienia WPF. Kwestia kolejnego spotkania, to jest decyzja Państwa. Zostawiam to do 
Państwa decyzji. Dziękuję.  



Mówca 
Dziękuję bardzo.  
Mówca 
Mogę Panie Przewodniczący, jeszcze jedno zdanie?  
Mówca 
Tak, proszę Panie Mecenasie.  
Mówca 
Ja mam tylko jedną taką prośbę do Państwa, bo to spotkanie dzisiejsze, sesja nadzwyczajna, ona ma 
na celu pewne poprawienie wadliwości wynikającej z uprzednio tygodniowego głosowania i 
dostosowania WPF-u do uchwały budżetowej i uchwały budżetowej do WPF-u. Jak rozumiem, no to 
chyba warto byłoby naprawdę, bo jeżeli mamy niedługo i tak kolejną sesję, więc warto byłoby chyba 
nie dokonywać tej modyfikacji w WPF-ie tylko, jak najbardziej dostosować. Bo to my musimy, jak 
najszybciej dostosować te dwie uchwały do siebie, tak abyśmy nie musieli oczekiwać na ewentualne 
rozstrzygnięcia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dlatego też (...) Oczywiście Państwa planem jest 
wnioskować, oczywiście tutaj, jak wskazałem na samym początku, jest to pełna kompetencja 
radnych. Natomiast, ja chyba nawet nie pamiętam żadnych sesji, żeby nie było zmian w uchwale 
budżetowej, zmian w WPF-ie, bo to raczej jest standardowy element procedowania. Więc tutaj, 
jeżeli tylko ze swojej strony, takiej czysto formalnej miałbym prośbę, to żebyśmy mogli się naprawdę 
tutaj, to jest tylko prośba, oczywiście skupić na tej kwestii związanej z dostosowaniem tych dwóch 
uchwał do siebie z uwagi na tą kwestię dotyczącą głosowania. Dziękuję.  
Mówca 
Dziękuję bardzo Panie Mecenasie.  
Mówca 
To co dalej? No ja się umówiłam (...)  
Mówca 
Pan Marcin Etienne chciał zabrać głos.  
Mówca 
Więc ja wycofałem swój głos z tego względu, że Pan Mecenas powiedział dokładnie to, co chciałem 
prosić na dzisiejszej sesji. W takim chaosie ja nie poprę tego wniosku, jeżeli będzie ten wniosek na 
następnej sesji przygotowany, tak że można będzie nad nim procedować w normalnym trybie, to 
oczywiście masz moje poparcie.  
Mówca 
Dobrze dziękuję bardzo. Proszę Państwa, ja bym prosił jednak Panią Joanną, żeby zapisała ten 
wniosek, a tutaj tylko mogę zarządzić po prostu głosowanie takie nad tym, czy będzie to przyjęte 
przez radnych na następnej sesji ten wniosek, czy nie. Bo uważam tak samo, że wprowadzanie teraz 
w sesji nadzwyczajnej i robienie znowu przerwy to trochę się mija z celem. Pewne środki i zadania 
muszą być już dalej procedowane i przez Panią Burmistrz też robione. Także bardzo bym prosił Panią 
Joannę jeszcze o wyrażenie swojego zdania.  
Mówca 
Jeśli by było takie głosowanie, które mi zapewni, że tak powiem głosowanie nad tym wnioskiem na 
następnej sesji, a nie na przykład: nie będzie tego na pewno w porządku obrad, w takim razie ja będę 
musiała zawnioskować o wprowadzenie tego w porządek obrad do zmiany w WPF-ie, tak?  
Mówca 
(...) Pani Przejście do Biura Rady i do Pani Burmistrz też to pójdzie, czyli będzie to w porządku obrad. 
Także to się znajdzie, bo będzie taka uchwała załóżmy, żeby (...)  
Mówca 
Biuro Rady nie ustala porządku obrad.  
Mówca 
No właśnie, a jaką ja mam gwarancję, że to będzie (...)  
Mówca 
Pani Przewodnicząca ustala porządek obrad i prowadzi sesję, więc niech Pan tam Rady nie (...)  



Mówca 
Wydaje mi się, że mylimy tutaj dwie rzeczy, tego się nie zmienia uchwałą, to znaczy nie tworzy Pani 
pod to uchwały tylko składa Pani wniosek to, co robiliśmy na każdej sesji. Składa Pani wniosek o 
dokonanie zmian, określonych zmian, czy w budżecie, czy w WPF-ie podając, skąd zdejmujemy, na co 
przekładamy, na co przesuwamy środki. To się robi zwykłym wnioskiem, wielokrotnie 
wnioskowaliśmy o zmianę do budżetu na sesji i nie mylmy tego z jakimiś uchwałami i zmianą w 
porządku obrad, bo porządek na sesji nie będzie musiał być zmieniany. Także jest to zwykła 
normalna procedura.  
Mówca 
Tak, dziękuję bardzo. Więc (...)  
Mówca 
Ja się chciałam tylko zapytać od razu Pani momencik, naprawdę jeszcze chwila. Chciałam się zapytać, 
żeby nie było, tak że siebie w jakiś błąd wprowadziłam. Chciałam się zapytać Pani Skarbnik, że zdjęcie 
środków jest z wolnych środków majątkowych, tak?  
Mówca 
Tak to się nazywa.  
Mówca 
No, bo ja nie zdejmuje przecież z tego, z tych śmieci, bo nie można.  
Mówca 
Jeśli Pani chce wprowadzić nowe przedsięwzięcie na kolejne lata, ale budżetowe, czyli Pani 
wnioskuje za wprowadzeniem przedsięwzięcia do WPF-u na lata 2023-2024.  
Mówca 
Ale dobrze bez zdejmowania środków z nikąd, tak? (...)  
Mówca 
Najlepiej by było, żeby tak, jak Pani Radnej mówiłam, że jeżeli przyjmiemy do tych limitów, które 
nam zostają, czyli te 404 000,00 zł, które Pani powiedziałam, weźmiemy pod uwagę uchwałę podjętą 
przez Radę Miejską w Łomiankach o dopłacie do kapitału zakładowego spółki komunikacja miejska, 
to wtedy wydatki majątkowe na 2023 rok mamy powiększone o te 400 000,00 zł. Czyli de facto 
zostaje nam wolnych środków na limitach w 2023 roku 4 000,00 zł tam z kawałkiem. Natomiast, w 
2024 na ten moment 360 483,00 zł i gdyby Pani Radna wprowadziła na przyszłej sesji taki wniosek, 
ten 1 000 i te 99 000 to wprowadzamy bez przesuwania. Natomiast, jeżeli Pani Radna by chciała 
zmienić tak, jak Pani później powiedziała, że 50 na 50 to już by trzeba było szukać tych środków w 
wydatkach, w tych przedsięwzięciach majątkowych innych jakieś ruchy w 2023 w tych innych zrobić 
przedsięwzięciach.  
Mówca 
Dobrze, okej.  
Mówca 
Dobrze, dziękuję bardzo.  
Mówca 
Dziękuję. Dobrze rozumiem.  
Mówca 
Czyli Pani Radna się zgadza na to, że Pani napiszę ten wniosek i na następnej sesji będzie to 
wprowadzone tak, jak Pani Skarbnik mówi?  
Mówca 
Jak widzę tutaj, mogę nie wiem, czy będę miała wystarczającą ilość osób, które zagłosują za tym 
moim wnioskiem już teraz i o to przesunięcie. Nie chcę robić po prostu Państwu, że tak powiem 
kłopotu i spotykania się kolejnym razem.  
Mówca 
Jeśli Radni uznają, że to jest słuszny wniosek, to na pewno będzie to procedowane i Pani uzyska ilość 
swoich głosów i będziemy za.  



Mówca 
Mam nadzieję, że nie zostałam wprowadzona w ślepą uliczkę i przyparta do muru na tej zasadzie, że 
Państwo się nie chcą spotykać po raz drugi o 8.00 rano. Ja jestem osobą spolegliwa w takim 
znaczeniu, że nie lubię wprowadzać zamieszania i dodatkowego czasu Państwu zabierać, czasu 
poświęconego na czas pracy. Mam nadzieję, że nie jest to wybieg, który doprowadzi do tego, że po 
prostu to zadanie zostanie kolejny raz zdjęte. Tyle tylko chciałam powiedzieć. Mam nadzieję, że 
mogę na Państwa, że tak powiem liczyć przy następnym spotkaniu, że nie jest to wybieg 
zastosowany po to, żeby mnie po prostu mówiąc kolokwialnie wykiwać. Tyle chciałam powiedzieć. 
Do widzenia.  
Mówca 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy proszę Państwa, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
Mówca 
Pani Radna proszę pozostać na sesji.  
Mówca 
Nie, znaczy przepraszam. W tym sensie do widzenia, że się zobaczymy normalnie na żywo, o to mi 
chodziło. Że na żywo mam nadzieję, że Państwo mnie nie potraktują no w taki sposób, jak o tym 
wspomniałam przed chwilą. No, że jeżeli ja nie chcę Państwa narażać na dodatkowe spotkanie o 8.00 
rano i rezygnację z zajęć zawodowych to też nie chciałabym, żeby to zadanie, na którym bardzo mi 
zależy nie zostało potraktowane tak, jak zostało potraktowane pół roku temu, czy już nie pamiętam 
kiedy.  
Mówca 
Dobrze, dziękuję bardzo. Bardzo proszę o zabranie głosu Pan Jerzy Serzysko.  
Mówca 
Chciałem zwrócić uwagę na zadanie, które jest kompleksowa przebudowa dróg gminnych w 
kwartałach ulic, ósmy kwartał ulica Wiklinowa, ulica Rolnicza, Ogrodowa, Warszawska. Zmienia się 
okres realizacji na lata 2016-2023. To zadanie miało być zakończone w 2022 roku, na przebudowę 
jednej z ulic w tym kwartale i zmniejsza się limit wydatków na 2022 rok o kwotę 100 000,00 zł. Rzecz 
w tym, że zadanie będzie zakończone, a ta kwota 100 000,00 zł, którą się przenosi na 2023 będzie na 
kolejne zadanie w tym kwartale. No i ja mam takie odczucie, że tu się próbuję od kuchni wprowadzić 
kolejne zadanie jakieś tam, czy zadanie, które nie było zapisane w plik, które ma być w 2023 
planowo, rzekomo realizowane, no nie jest budżecie w WPF-ie. A tym sposobem blokujemy sobie 
kwotę, przenosimy tak o na kwartał, a wiadomo, że to będzie ostatnia ulica w Kiełpinie Osiedle. Już 
ta sprawa była na innych sesjach poruszana i na komisjach. Może jest wiele różnych ulic w znacznie 
gorszym stanie, niż ta ostatnia ulica w Osiedlu Kiełpinie. Ja zdaję sobie sprawę, że moja wypowiedź 
będzie źle odebrana przez mieszkańców Kiełpina, ale jednocześnie zdaje sobie sprawę, że w ten 
sposób wprowadzanie tych zadać trochę budzi mój wewnętrzny sprzeciw.  
Mówca 
Jeśli mogę zabrać głos.  
Mówca 
Proszę Pani Skarbnik.  
Mówca 
Panie Radny, to zadanie ósmy kwartał było utworzone w celu zrealizowania w tym kwartale ulic. I w 
tym roku robimy Porzeczkową i w tym kwartale pozostaje jeszcze ulica Truskawkowa do zrobienia. 
Natomiast te pieniądze, które są przesuwane, są to środki, które pozostały, że tak powiem z 
oszczędności po przetargu na Porzeczkową. Cały czas jest kontynuacja tego zadania, bo nie zostały 
wykonane wszystkie ulice w tym kwartale. Dziękuję.  
Mówca 
Dziękuję bardzo, Pan Jerzy jeszcze ad vocem, tylko bardzo proszę o krótko.  
Mówca 
W ramach ad vocem powinno być krótko, Panie Przewodniczący. Ja sobie zdaje z tego sprawę. Pana 
w tej chwili wypowiedź jest niezasadna, bo Pan w jakiś sposób próbuje mi zablokować.  



Mówca 
Nie blokuje. Zapraszam do mówienia. Przepraszam.  
Mówca 
Działa Pan na moją psychikę. Traktujmy wszystkich jednakowo, równo. Zdaje sobie sprawę, że to 
zadanie, ta kwota będzie przeznaczona na ulicę Truskawką. Tak to było wypowiedziane na komisji , 
na której też zwracałem na to uwagę. Tylko to jest wprowadzanie do budżetu kolejnych ulic tak, 
jakby blokowanie środków na budowę kolejnej ulicy i wprowadzenie zadania na przyszły rok. Tak jak 
mówiłem Osiedle Kiełpin ma stan ulicy bardzo dobry, w większości przypadków, w tym kwartale 
szczególnie. A są ulice w gminie w innych osiedlach, które są w znacznie gorszym stanie i wymagają 
tak, jakby no remontów, przebudów. No i ta forma wprowadzania we mnie tak, jakby budzi 
wewnętrzny sprzeciw, jak już przed chwilą mówiłem. Dziękuję.  
Mówca 
Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu Pana Janusza Skoniecznego.  
Mówca 
Ja mam pytanie i wniosek. Mam pytanie, na co została przeznaczona ta kwota, o której mówił Jerzy 
w budżecie? Bo poszukałem w budżecie jakiejś adnotacji, ale nie znalazłem na, co. Jest tylko mowa o 
wykreśleniu i oszczędnościach na zadaniu w budżecie. I mam wniosek o to, żeby wykreślić zmianę na 
pozycji 1/3/2/25 przebudowa dróg na terenie Łomianek Starych w przyszłym roku, tam jest 
wykreślenie 1 000 200,00 zł i przesunięcie na kolejne lata. Nie chciałbym, żebyśmy tak, jak Jerzy 
mówił, żebyśmy tylnymi drzwiami na sesjach w trakcie roku, tak naprawdę manipulowani planami na 
przyszły rok. Jeżeli będzie dyskusja na temat budżetu przyszłorocznego, to wtedy powinniśmy 
zdecydować na, co idą środki i jakie względem wcześniejszych planów będziemy przesuwać. W tej 
chwili to są takie drobne zmiany, które wykonujemy, co sesje. A potem przy planowaniu budżetu 
okazuje się, że to są już rzeczy nie do ruszenia i my już, kiedy chcemy dyskutować kompleksowo na 
temat stanu gminy i na temat tego priorytety i, gdzie powinniśmy kierować środki. Też za bardzo nie 
ma przestrzeni do ruchu, bo już jest wszystko na sztywno, po ustalane. Są jakieś plany, gmina 
poczyniła jakieś działania. Wydaje mi się, że my powinniśmy o tym rozmawiać wspólnie i powinniśmy 
rozmawiać o tych planach na następne lata kompleksowo, czyli nie jedną ulicę gdzieś tam przesuwać 
na początek kolejki, tylko powinniśmy rozmawiać o potrzebach ogólnie. Popieram wniosek Jerzego, 
to też jest uważam, znaczy powinniśmy zakończyć to zadanie skoro inwestycja na ulicy się 
zakończyła. Były oszczędności i te oszczędności możemy przekazać na coś innego, a nie rozwlekać to 
zadanie. I jeżeli przyjdzie potrzeba, żeby realizować kolejną ulice w Kiełpinie to powinniśmy otworzyć 
na to nowe zadanie, ponieważ wykonaliśmy to, co było do wykonania. Nie ma na tym zadaniu w 
wieloletniej prognozie finansowej więcej środków, zrealizowaliśmy plan. Jeżeli trzeba realizować w 
tym kwartale kolejne ulicę to, to są nowe zadania, na które my powinniśmy przeznaczyć środki, 
uwzględniając potrzebę całej gminy. Czy to są priorytety, czy nie. W tej chwili mamy taką sytuację, że 
wstawimy nogę w drzwi, zrobimy 100 000,00 zł w przyszłym roku na dany kwartał, a potem się 
okaże, że tak jak w przypadku ulicy Sierakowskiej, że musimy zwiększyć na tym zadaniu środki, bo 
coś gmina już zrobiła i teraz to już nie powinniśmy wylewać dziecka z kąpielą, bo przecież radni 
przeznaczyli 100 000,00 zł. To znaczy, że chcieli coś zrobić, a tak naprawdę to nie jest to, co byśmy 
chcieli zrobić. Chcielibyśmy zakończyć zaplanowane wcześniej zadanie, a potem porozmawiać o tym, 
jakie inne zadania powinniśmy realizować. Także jeszcze raz powtórzę, na co poszły te środki w 
tegorocznym budżecie te 100 000,00 zł i wnioski o wykreślenie tych zmian w 2023 roku, czyli na 
zadaniu 1.3.25 I na zadaniu 1.3.2.19? Dziękuję.  
Mówca 
Jeżeli chodzi Panie Radny, chciałam przypomnieć Panu, że my zbieramy na remont kotłowni w ICDS-
ie. Wszystkie te zmiany są związane między innymi z tym, żebyśmy mogli uzbierać na remont 
kotłowni w ICDS-ie. Natomiast na ulicy Porzeczkowej tak, jak powiedziałam zostały wolne środki po 
przetargu, dlatego są one przesuwane właśnie na to, co powiedziałam. Dalej, jeżeli chodzi o (...)  



Mówca 
Żeby była jasność, ja wykreślenie zmian na tych zadaniach w 2023 roku i nie w tym roku, tylko w 
przyszłym roku. I w tym roku niech zostaną tak jak są (...)  
Mówca 
Panie Radny, ale przebudowa Łomianek Starych to, jakby Pan popatrzył to tam akurat jest 
zmniejszenie.  
Mówca 
Ja rozumiem, ale dlaczego zmniejszamy? Nie planujemy już przebudowywać dróg w Łomiankach 
Starych w przyszłym roku?  
Mówca 
W kolejnych latach jest planowane.  
Mówca 
Ja rozumiem, ale to dlaczego to? Bo to Państwo teraz zdecydowali samodzielnie, że to, co Rada 
powiedziała, Rada wyznaczyła jakiś plan i powiedziała dobrze realizujemy pewien zakres dróg i 
powinniśmy go zrealizować w takim zakresie, także w przyszłym roku. I teraz (...)  
Mówca 
Powiem tak Panie Radny, mamy przyjęty (...), jeśli można? Mamy przyjęty WPF, mamy WPF-ie 
określone limity wydatków majątkowych i w tych limitach musimy się poruszać Panie Radny. Jeżeli 
przesuwamy z tego, musimy przesunąć inne rzeczy. Wie Pan, trudno mi teraz Panu wszystko 
wytłumaczyć, ale żeby spiąć ten WPF zrobiliśmy jeden z możliwych ruchów. Dziękuję.  
Mówca 
Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan Janusz Skonieczny, poproszę.  
Mówca 
Jeśli dobrze zrozumiałem, Państwo zmieniliście zadanie, o którym mowa. Te 1 000 200,00 zł zostało 
zdjęte po to, żeby możliwe były inne zmiany na innych zadaniach w przyszłym roku w WPF-ie, tak?  
Mówca 
Pani Skarbnik?  
Mówca 
Chwileczkę.  
Mówca 
Tak, bardzo proszę.  
Mówca 
Proszę Państwa, chciałbym zaznaczyć jeszcze Panie Januszu, że tak samo, jak Pani Joanna proszę 
napisać wniosek i proszę o przesłanie, to będzie to procedowane na następnej sesji. Nie będziemy 
teraz, jest to sesja nadzwyczajna. Możemy o tym dyskutować, ale wniosków teraz nie będziemy 
przegłosować, dlatego że na może Pan to wszystko złożyć. Możemy to procedować i będą zmiany w 
WPF-ie, jaki od Pani Joanny, jaki od Pana też lub od innych radnych, więc teraz możemy sobie 
podyskutować. Ale wnioski proszę przygotować, przesłać i będą procedowane na następnej sesji. 
Dziękuję.  
Mówca 
Ale trochę mylimy kolejność, bo w tej chwili to Pani Burmistrz prosi o zmianę w WPF-ie i ona o nie 
wnioskuje. My, jako Radni możemy się nie zgodzić na te zmiany. W przypadku takim, jak Pan mówi 
to na kolejnej sesji, to ja będę wnioskował o zmianę, czyli coś, co już się dokona, ja będę 
wnioskodawcą o to, żeby to odwrócić i to na mnie będzie spoczywał obowiązek znalezienia środków 
na to. W tej chwili, my, jako Rada możemy się zgodzić na zmiany w WPF-ie lub nie, tak? Bo to nie my 
jesteśmy wnioskodawcami tych zmian.  
Mówca 
Jeżeli chodzi o te przesunięcia to na 2023 rok przesuwamy 100 000,00 zł na ósmy kwartał, 
przesuwamy na 2023 Bołtucia, bo w tym roku były dwa przetargi, które się nie rozstrzygnęły i w 
związku z tym nie zostanie wykonana ta ulica tylko sama dokumentacja zostanie wykonana, czyli 
Bołtucia zostaje przesunięta na 2023. Wprowadzamy na 2023 orliki, na które mamy szansę dostać 



dofinansowanie. Takie zmiany spowodowały, że z tych Łomianek Starych zostają te środki 
przesunięte. Natomiast, jeżeli chodzi o Łomianki Stare to tutaj w latach 2022-2023 przewiduje się 
wykonanie dokumentacji na ulice na tym terenie. To tyle dziękuję.  
Mówca 
Dziękuję bardzo.  
Mówca 
Ale dokumentacja jest przewidywane 200 000,00 zł na wykonanie jej, tak?  
Mówca 
Panie radny, czy Pan zgłaszał się tutaj? To proszę o głos.  
Mówca 
Tak, jestem.  
Mówca 
A bardzo proszę.  
Mówca 
Jeżeli już drążymy Łomianki Stare, tak? Zadanie jest na 2016-2025, czyli już prawie 9 lat jest na 
realizację tego zadania niedoprecyzowanego. Zmniejszamy w tej chwili o 1 000 200,00 zł do kwot 
200 000,00 zł i pozostała część jest przewidziana na rok 2025, teraz mamy 2022, tak?  
Mówca 
A czyli w 2023 dokumentacja, a w 2024 i 2025 realizacja.  
Mówca 
Czyli ja rozumiem, że na dokumentację kupujemy sobie 200 000,00 zł, tak? I to wystarczy na 
sporządzenie dokumentacji w roku 2023? 2024 mamy luźny, czyli to jest rezerwa na dokończenie 
dokumentacji, rozumiem? Po 2024 nie mamy w ogóle środków.  
Mówca 
Nie, w 2024 jest 1 000 600,00 zł.  
Mówca 
A gdzie to jest napisane?  
Mówca 
Jest 1 000 600 w 2024  
Mówca 
Czyli ile?  
Mówca 
Jest Panie Radny.  
Mówca 
Widzę, zmniejsza się o 1 000 200,00 zł (...)  
Mówca 
Ale proszę wejść do tabelki Panie Radny. Proszę wejść do tabelki.  
Mówca 
Ale ja teraz czytam uzasadnienie, a nie tabelki.  
Mówca 
Ale proszę Pana, jeżeli się nie zmienia 2024, to nie będzie Pan miał uzasadnienia do 2024.  
Mówca 
W 2024 powinno być wyszczególnione według mnie, żeby (...)  
Mówca 
W 2024 Panie Radny, na tym przedsięwzięciu nie ma zmian.  
Mówca 
W 2025 jest 1 000 200 zł.  
Mówca 
Tak, bo 2025 jest zmieniany, 2023 jest zmieniany, 2024 nie jest zmieniany, dlatego 2024 nie jest 
opisywany, bo w 2024 nie dokonuje się żadnych zmian. Gdyby Pan sobie otworzył tabelkę i zobaczył 
ten wiersz 1/3/2/25 to Pan Radny zobaczy, że w 2023 jest 1 000 200 zł w, pod literką C, literka C 



mówi, że to są zmiany. I Pan sobie otworzy tą tabelkę i Pan zobaczy, że w 2023 jest minus 1 000 200, 
w 2024 jest 0 zmian, a w 2025 jest plus 1200,00 zł. Natomiast ta literka A przy tym zadaniu pokazuje, 
ile na tym przedsięwzięciu jest środków po zmianach, czyli po zmianach w 2023 jest 200 000 zł, 2024 
pozostaje bez zmian, czyli 1 000 600 zł, w 2025 1 000 200 zł. Tak trzeba czytać WPF. Zresztą, jak Pan 
sobie weźmie (...)  
Mówca 
Ale ja uzasadnienie odczytam i w uzasadnieniu (...)  
Mówca 
Ale Panie Radny, ja nie opisuję w uzasadnieniu czegoś, co się nie zmienia. Panie Radny, ja nie 
odpisuję, jeżeli nie ma zmian w danym roku, ja nie opisuję tego. Ja opisuje tylko to, co się zmienia. 
Zmienia się 2023, zmienia się 2025, 2024 się nie zmienia, więc nie opisuje.  
Mówca 
W każdym bądź razie nie ma podanego limitu wydatków na całe przedsięwzięcie. Dziękuję, skończmy 
dyskusję, bo to nie ma (...)  
Mówca 
Panie Radny, jest podana cała kwota na przedsięwzięcie, ma Pan podane łączna nakłady finansowe, 
ma Pan podany limit zobowiązań w tabelce i to wszystko jest. Limit zobowiązań jest 3 050 700,00 zł.  
Mówca 
Bardzo dziękuję.  
Mówca 
Wszytko jest.  
Mówca 
Bardzo proszę jeszcze Pana Janusza Skoniecznego o zabranie głosu.  
Mówca 
Wysłałem na czacie wnioski pisemnie. Dziękuję.  
Mówca 
Dziękuję bardzo, ale tak samo mówię, że jest sesja nadzwyczajna, tych wniosków nie będziemy 
głosować, dlatego że trzeba przygotować to wszystko na następną sesję. Proszę te wnioski przesłać i 
będziemy wtedy procedować na następnej sesji. Tak samo jak i Pani Radnej Joanny, tak samo 
będziemy i Pana wnioski, i Pani Skarbnik już wie, o co chodzi. Będziemy przygotowani, Radni też 
wiedzą. Bardzo proszę o złożenie tych wniosków i będziemy na następnej sesji procedować Pana 
wnioski. Dziękuję.  
Mówca 
Ja dziękuję za tą prośbę, ale ja podtrzymuje swoje wnioski i proszę o ich przegłosowanie.  
Mówca 
Ad vocem Pan Janusz Skonieczny.  
Mówca 
Ja dalej podtrzymuje swoje wnioski, także proszę o ich przegłosowanie. Słyszy mnie Pan, Panie 
Wiceprzewodniczący?  
Mówca 
Tak tak, słyszę oczywiście. Zaraz przygotujemy wnioski, będziemy procedować.  
Mówca 
Dziękuję bardzo.  
Mówca 
Dziękuję.  
Mówca 
Przepraszam bardzo ja chciałabym (...)  
Mówca 
Pani Joanno, ja Panią nic nie słyszę. Nie słyszymy Pani.  
Mówca 
Przepraszam, jeszcze raz. Jeśli jest taka sytuacja, że i tak będziemy procedować drugi raz ten WPF 



dzisiejszy, to w takim razie ja też mogę złożyć ten wniosek dzisiaj. No, bo nie widzę żadnego sensu w 
takim razie przenoszenia. Bo jeżeli Pan Skonieczny tutaj się (...)  
Mówca 
Jeśli nie uzyska odpowiednio głosu, to to nie będzie procedowane.  
Mówca 
Znaczy to jest, to będzie głosowanie nad procedowanie nad głosowaniem, czy głosowanie nad 
wnioskiem? Bo to jest dobre pytanie.  
Mówca 
Będzie głosowanie nad wnioskami, jeśli wnioski nie przejdą, to znaczy, że będziemy procedować 
dalej WPF, tak jak był omawiany na poprzedniej sesji. Przygotujemy zaraz te wnioski. Zarządzam 5 
minut przerwy. Witam ponownie Państwa, przerwa jest skończona. Będziemy procedować nad 
wnioskami, ale jeszcze w tej sprawie, chciałbym po prostu Panią Skarbnik się zapytać odnośnie 
procedowania tych wniosków z WPF-u i budżetu. Bardzo proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu i 
wytłumaczenie jeszcze Państwa Radnym, jak jeśli te wnioski przejdą, co stanie się z budżetem, co 
stanie się WPF-em. Bo to też jest ważne myślę dla Państwa, żeby do wiadomości, byśmy wiedzieli. 
Proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu.  
Mówca 
Proszę Państwa, jeżeli zmiany zaproponowane przez Pana Radnego Skoniecznego zostaną 
przegłosowane, no to wtedy cały WPF jest niezgodny, są przekroczone wszystkie limity i nie będzie 
również zgodności z budżetem tego WPF-u, ponieważ zmiana ta 1/3/2019 jest ściśle związana ze 
zmianami w budżecie, które zostały już uchwalone. Natomiast kolejne zmiany spowodują, że 
wszystkie limity w WPF-ie zostaną przekroczone. Dziękuję bardzo.  
Mówca 
Dziękuję bardzo.  
Mówca 
Mogę Panie Przewodniczący, dosłownie jedno zdanie.  
Mówca 
Tak, bardzo proszę Panie Radny.  
Mówca 
Jedna tylko uwaga. Szanowni Państwo, już ad vocem, bo przysłuchiwałem się Państwa sesji w 
ubiegłym tygodniu, tam pojawiło się od jednego z Radnych pytanie, o dopuszczalności w ogóle 
głosowania i procedowania sytuacji niezgodności pomiędzy WPF-em, a uchwałą budżetową. I ja 
rozumiem z wypowiedzi Pani Skarbnik, to mieliśmy uporządkować pewną niezgodność, a w tej chwili 
jeszcze bardziej ją pogłębimy. Bo jeszcze bardziej pogłębimy nie tylko niezgodność pomiędzy WPF-
em, a uchwałą budżetową, ale jeszcze pogłębimy tą niezgodność wewnętrzną w obrębie WPF-u.  
Mówca 
Dobrze, dziękuję bardzo. Czy Pan Janusz Skonieczny podtrzymuje swoje wnioski?  
Mówca 
Tak podtrzymuję, ponieważ (...)  
Mówca 
Dobrze, dziękuję bardzo. (...)  
Mówca 
Ponieważ my powinniśmy dyskutować nad (...)  
Mówca 
Proszę o przygotowanie wniosku i wyświetlenie.  
Mówca 
Też pragnę zauważyć, że Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany w 2023 roku dotyczą zmian w 
budżecie(...)  
Mówca 
Tak, ale dziękuję już Panu. Dziękuję, bardzo dziękuję juz.  



Mówca 
To ja proszę ad vocem, bo chcę wyjaśnić wątpliwość, którą Pani Skarbnik (...)  
Mówca 
Ale to później może. Na razie będziemy głosować.   
Mówca 
Ale to będzie miało znaczenie na głosowanie.  
Mówca 
Panie Przewodniczący, zgłosimy to do nadzoru, bo Pan wszystkich blokuje. Pozwala Pan Pani 
Skarbnik mówić głośno. Pozwala Pan, Panie Przewodniczący, Pan łamie prawo. Pozwala Pan (...) 
Dlaczego to jest zagrożenie, a ad vocem już Pan blokuje. Ewidentnie Pan się kwalifikuje do 
prokuratury.  
Mówca 
Czy Pan się zgłosił do głosu?  
Mówca 
Nie, Pan łamie prawo, Panie przewodniczący.  
Mówca 
Pan łamie prawo, proszę się zgłaszać do głosu. Dziękuję bardzo. Proszę o przygotowanie wniosku i 
odczytanie. Słychać? Proszę Państwa, przeczytam. Głosowanie jawne w dniu 24 maja 2022 roku w 
sprawie wykreślenia zmian na zadaniu 1.3.2.19 w roku 2023. I proszę Państwa głosujemy. Kto jest 
za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  
Mówca 
Halo, dzień dobry, Zalewska tutaj. Ponieważ nie mogę się połączyć, mam zawieszony.  
Mówca 
Tak tak.  
Mówca 
Panie Przewodniczący, mam zawieszony tutaj na tablecie, to chciałam głosować. Jestem przeciw tym 
zmianom.  
Mówca 
Dobrze, dobrze. To Panią tu zanotujemy, że Pani jest.  
Mówca 
Panie Przewodniczący, Adam Salwowski. Ja mam to samą trudność, co Pani Maria, ale głosuję za 
wnioskiem Pana Radnego.  
Mówca 
Pan Salwowski jest za. Dobrze, zaraz zaznaczymy. Pan Bartoszewski i pan Tomasz Dąbrowski. Pan 
Dąbrowski Tomasz. Panie Tomku?  
Mówca 
Ale który?  
Mówca 
Pan Tomasz, nie Pan Henryk Dąbrowski, bo widzę, że Pan zagłosował. Tylko Pan Dąbrowski Młody. 
Panie Tomaszu, czy Pan jest? No i zamykamy listy. Proszę Państwa ogłaszam, że za wnioskiem było 5 
za radnych, 10 przeciw, 4 wstrzymujące się. Wniosek nie przeszedł. Proszę o przygotowanie drugiego 
wniosku. Ale przeczytam chyba, tak? Głosowanie jawne w dniu 24 maja 2022 roku w sprawie 
wykreślenia zmian na zadaniu 1.3.2.25 w roku 2023. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Bardzo proszę o głosowanie.  
Mówca 
Adam Salwowski jestem za wnioskiem.  
Mówca 
Pan Salwowski jest za.  
Mówca 
Zalewska przeciw.  



Mówca 
Pani Zalewska jest przeciw, zaznaczamy. Brakuje Pan Krogulec Mateusz, nieobecny.  
Mówca 
Nie mam niestety panelu do głosowania nawet, jak klikam w głosowanie. Ja jestem przeciw.  
Mówca 
Tak zaznaczyło się, tak tak Pani Magdo się zaznaczyło, także jest w porządku. Czekamy na Pana 
Tomasza Dąbrowskiego, ale chyba go nie ma. Więc zamykamy listę. Proszę Państwa przeczytam 
głosowanie. Za wnioskiem było pięć osób za, przeciw 9 i 5 wstrzymujących się. Wniosek nie 
przeszedł. Dziękuję bardzo. Proszę Państwa przechodzimy do głosowania nad uchwałą. Proszę 
Państwa głosujemy. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Proszę o (...) przeczytam. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łomianki 
na lata 2022-2030. Proszę o głosowanie. Pani Zalewska jest za, tak? Dobrze już wiemy. Dziękujemy.  
Mówca 
Adam Salwowski jestem przeciw.  
Mówca 
Pan Salwowski jest przeciw. Pani Mario Panią słychać, mikrofon jest włączony. Pan Piotr 
Bartoszewski, poproszę.  
Mówca 
Nie mam tu wyników głosowania.  
Mówca 
Proszę Państwa zamykamy listę. Proszę bardzo czytam, jak kto głosował. 10 głosów za, przeciw 7, 
dwóch wstrzymujących się radnych. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Łomianki przeszła, więc 
jest wszystko zgodne. Dziękuję uprzejmie Państwu.  
Mówca 
Dziękuję bardzo.  
Mówca 
Dziękujemy uprzejmie też Pani Skarbnik. Proszę Państwa zamykamy punkt drugi, teraz przechodzimy 
do punktu trzeciego. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LVIII sesje Rady Miejskiej w 
Łomiankach. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję.   
Mówca 
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